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V rámci oslav 100. výročí založení Sokola v Telnici proběhl Den házené – více naleznete 
v článku na straně 14
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V  letošním ro-
ce si Česká re-
publika připo-
míná 20 let od 
sametové revo-
luce. Za tuto 
dobu se mnoho 
změnilo, i  když 
ne se vším mů-
žeme být spo-

kojeni. Je třeba si přiznat, že k obno-
vení ztracené důvěry občanů ke stá-
tu, k úřadům, samosprávě i sobě sa-
mým, stejně jako  pro jejich zapoje-
ní  do veřejného života a uvědomě-
ní si skutečnosti, že všechna naby-
tá práva musí být vyvážena také po-
vinnostmi, to byla doba krátká. Bez 
ohledu na to, jak daleko jsme na této 
cestě pokročili, se po roce 1989 vy-
tvořil velký prostor pro občanskou 
společnost, kterou mohou tvořit růz-
né spolky, sdružení, hnutí, ale i  jed-
notlivci či skupiny lidí, kterým není 
veřejný prostor lhostejný. 

Před dvaceti lety se začala i v Telni-
ci probouzet touha po rozvoji a ob-
novení tradic. Svoji činnost obnovil 
Orel i Česká obec Sokolská, byla za-
ložena Asociace sportu pro všechny, 
probudila se také naše farnost a řada 
dalších aktivit. 

Jednou z  těch nejsilnějších telnic-
kých tradic byl vždy sport, který naši 
obec stmeloval a proslavil i v letech 
totality. Díky výborným sportovcům 
a  podpoře tehdejšího vedení obce 
prožila především házená velký vze-

stup a naši házenkáři reprezentovali 
Československo i  v  západní Evropě.  
Po roce 1989 bylo tedy na co nava-
zovat a telnická házená žije a rozví-
jí se díky našim trenérům i  fandům 
dodnes. Dobré sportovní jméno Tel-
nice začal později hájit i Taneční klub 
Orel Telnice (od roku 1999), který je 
zaměřen na standardní a  latinsko-
americké tance a  získal titul mistra 
ČR v řadě kategorií. 

Podstatně dramatičtější rozvoj je 
však vidět v dalších drobnějších akti-
vitách. Objevují se nové sporty jako 
je fl orbal, šprtec, ricochet, pétanque, 
street dance, na vzestupu je tenis 
i  obnovené kuželky. Otevřeny jsou 
různé kroužky, které organizuje zá-
kladní škola i  telnické spolky. Vel-
kým oživením prochází kultura. Ob-
noveny jsou ostatky, ženáčské hody, 
vinobraní a  taneční zábavy (čaje), 
v Telnici je organizována řada míst-
ních i okresních plesů a také historic-
ky první ples radia Proglas. Zapome-
nout nemůžeme ani na činnost Sbo-
ru dobrovolných hasičů, Myslivecké-
ho sdružení, Chovatelů nebo Rybá-
řů. V posledních letech vznikají také 
nové aktivity jako například občan-
ské sdružení Telnické Sluníčko, za-
měřené nejen na maminky s dětmi. 

Telničáci prostě uplynulých dvacet 
let nepromarnili a přestože zůstávají 
některé sny stále nenaplněny, poda-
řilo se obrovské dílo, na které může-
me být právem hrdí. 

Ladislav Šustr

 ÚVODNÍ SLOVO STAROSTY

VÝBĚR Z JEDNÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
8. 6. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo pří-

spěvek římskokatolické farnosti 
v Telnici na zajištění bezpečnostní-
ho prořezu stromů na poz. p. č. 2 ve 
výši 8000 Kč.

 V  tomto případě se jedná o  řadu 
původně tří stromů stojících u  hřbi-
tovní zdi v sousedství kostela, z nichž 
jeden byl v  loňském roce vlivem po-
ryvu větru zlomen a  poškodil někte-
ré pomníky. Naštěstí nedošlo k  žád-
ným zraněním. Zbylé dva stromy byly 
na žádost obce prozkoumány den -
drologem, který určil odlehčovací pro-
řez obou korun. Vzhledem k tomu, že 

se stromy nacházejí na pozemku řím-
skokatolické farnosti, přispělo zastu-
pitelstvo obce na tento prořez formou 
příspěvku, za který farnost prořez za-
jistila.
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•  Zastupitelstvo obce schválilo jako 
dodavatele na zpracování územ-
ního plánu obce Telnice fi rmu AR 
projekt, s. r. o., Hviezdoslavova 
1183/29a, 627 00 Brno.

 Zastupitelé se rozhodovali, zda za-
dají pouze rozsáhlejší změnu, nebo 
zcela nový územní plán. Nakonec jsme 
zvolili nový územní plán, který již bude 
zpracován podle nejnovější legislativy. 
Během září bude dopracováno zadání 
a  po něm nastane fáze projednávání. 
Nový územní plán by mohl platit kon-
cem roku 2010.

•  Zastupitelstvo obce schválilo 
smlouvu o  smlouvě budoucí na 
provozování a  údržbu dešťové ka-
nalizace s Českými drahami, a. s.

29. 6. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo zá-

měr na umístění retardéru a  infor-
mačního radaru na ulici Palackého.

 Na základě petice obyvatel ul. Palac-
kého, vyzývající ke zlepšení dopravně 
bezpečnostní situace v této části obce, 
přijalo zastupitelstvo výše uvedené roz-
hodnutí. Jeho realizace je závislá na 
kladném projednání se správcem ko-
munikace, kterým je Správa a  údržba 
silnic JMK, případně s  majitelem, kte-
rým je Jihomoravský kraj. Kromě těch-
to opatření se zastupitelstvo obce roz-
hodlo rozšířit připravovaný projekt par-
kovacích stání v  ul. Palackého o  další 
místa, která vzniknou zrušením otevře-
ného příkopu.

•  Zastupitelstvo obce schválilo pří-
spěvek pro Základní školu a mateř-
skou školu Telnice na pořízení dvou 
interaktivních tabulí.

 Vzhledem k  současné situaci veřej-
ných fi nancí, jejichž příjmy se vlivem 
ekonomické krize výrazně propadly, 
se zatím nedaří získat podporu na re-
alizaci výstavby nové školy. Proto jsme 
se rozhodli pořídit alespoň interaktiv-
ní tabule, které umožní moderní výu-
ku v naší stávající škole. S tímto zaříze-
ním počítá i projekt nové školy, kam se 
interaktivní tabule mohou po úspěš-
né výstavbě přesunout. Na tomto mís-
tě bych chtěl ocenit přístup paní ředi-
telky Leony Bímové i všech našich uči-
telek v ZŠ, že se nových věcí nebojí, ale 
naopak je chtějí využívat a nabídnout 
dětem zábavnější formy výuky. Určitě 
to hlavně ze začátku bude i pro ně více 
náročné. Nové interaktivní tabule mo-
hou žáci naší školy využívat již od 1. 
září. 

20. 7. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo zá-

měr zateplení a  výměny oken bu-
dovy základní školy na Masarykově 
nám. 4.

 Záměr je prvním krokem ke zpraco-
vání projektu. Záměr bude následo-
vat energetický audit, na jehož základě 
se rozhodne, zda ke snížení tepelných 
ztrát postačí výměna oken, nebo bude 
muset dojít také k  zateplení obvodo-
vých zdí či stropů. Po zpracování pro-
jektu bychom chtěli zažádat o  dotace 
z  fondů EU, zaměřených na energetic-
ké úspory.

 Oprava komunikace proběhla v rám-
ci údržby a oprav místních komunikací, 
které jsou ve vlastnictví obce. V lokalitě 
U Rybníka byla komunikace již několik 
let v  havarijním stavu. Zároveň došlo 
také k  opravě části komunikace v  ulici 
Hliníky.

•  Zastupitelstvo obce schválilo ná-
kup dvou nových čerpadel pro ře-
šení havarijního stavu čerpací sta-
nice splaškové kanalizace ČST4 
v celkové hodnotě cca 120 000 Kč. 

 Tato smlouva je výsledkem více než 
tříleté snahy o  vyřešení odvodu deš-
ťových vod z  nádražní čtvrti. Po do-
stavbě přestupního terminálu došlo 
k narušení dosavadní (i když také ne-
vyhovující) dešťové kanalizace a kon-
centraci vody před železniční budo-
vou. Po několika letech hledání viní-
ka se všechny hlavní zúčastněné stra-
ny (Obec Telnice, Jihomoravský kraj, 
České dráhy, a. s., a  SŽDC) nakonec 
dohodly, že je třeba hledat přede-
vším řešení, jak situaci zlepšit. Za vý-
razné pomoci zástupců naší obce se 
podařilo připravit projekt vybudová-
ní nové gravitační dešťové kanaliza-
ce vedoucí od železniční budovy až 
do Říčky a zajistit její fi nancování. In-
vestorem asi 16milionové stavby jsou 
České dráhy, a. s., provozovatelem se 
následně stane obec Telnice. Jihomo-
ravský kraj se jako investor problémo-
vého přestupního terminálu zavázal 
přispět k řešení problému formou do-
tace na vybudování chodníků spojují-
cích terminál s hlavní částí obce Telni-
ce. Tento závazek byl dodržen a vybu-
dování chodníků proběhne do konce 
roku 2009.

•  Zastupitelstvo obce schválilo re-
alizaci opravy místní komunikace 
v ulici U Rybníka dle cenové nabíd-
ky fy. Autokredit s. r. o., Sokolovská 
7, Svobodné Heřmanice.

 Jedná se o  nejstarší čerpací stanici, 
která byla vybudována v devadesátých 
letech a  která přečerpává splaškové 
vody z části Masarykova náměstí do ka-
nalizace za potokem. V  příštích letech 
lze očekávat další investice do obnovy 
kanalizačního zařízení. Novela záko-
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na o vodovodech a kanalizacích z roku 
2001 ukládá také majiteli (obec Telnice) 
od r. 2008 zpracovat plán fi nancování 
vodovodů a kanalizací a průběžně od-
kládat fi nanční prostředky na tuto ob-
novu. Tato novela počítá s tím, že tyto 
prostředky do systému fi nancování vlo-
ží uživatelé (občané, fi rmy…), kteří do-
posud neměli tyto náklady zahrnuty do 
ceny vodného a stočného. Zda se bude 
jednat o  navýšení těchto plateb, nebo 
vytvoření nové položky na obnovu za-
řízení, zatím není rozhodnuto. O záleži-
tosti jednáme se společností VAS, a. s., 
a obcemi Sokolnice a Otmarov. 

•  Zastupitelstvo obce schválilo ná-
kup stroje na sečení trávy Husqvar-
na PF21 ADW včetně příslušenství 
za cenu do 380 000 Kč.

pozemcích nebo v  jejich blízkosti. In-
formace z  tohoto programu nemůže 
nahradit výpis z katastru, ani vyjádře-
ní jednotlivých správců sítí, ale může 
již v počátku projektování poskytnout 
cenné informace. Firma AR projekt 
na základě objednávky obce provede 
aktualizaci dat jak z  podkladů obce 
(např. výstavba infrastruktury v  loka-
litě Augarty), tak z  dalších veřejných 
zdrojů.  

•  Zastupitelstvo obce schválilo 
smlouvu o  poskytnutí dotace 130 
000 Kč z  rozpočtu JMK na rekon-
strukci ústředního vytápění OÚ 
v Telnici. 

 Jako správní hospodáři se sta-
ráme v  první řadě o  majetek naší 
obce, o  jeho opravy a  účelné využi-
tí. Zpracovali jsme záměr rekonstruk-
ce ústředního topení, včetně výměny 
dvou starších plynových kotlů za je-
den moderní kondenzační kotel s 2/3 
spotřebou. Jihomoravský kraj každo-
ročně vypisuje dotační programy, kte-
ré přispívají na opravy veřejných bu-
dov, proto jsme této příležitosti vyu-
žili a zažádali jsme o fi nanční podpo-
ru. Jihomoravský kraj poskytl na ten-
to projekt necelých 50 % potřebných 
fi nančních prostředků, ostatní nákla-
dy jsou hrazeny z rozpočtu obce. Cel-
kové náklady na rekonstrukci vyčísli-
la realizační fi rma Inmont, s. r. o., na 
263 558 Kč. 

7. 9. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo koor-

dinační dohodu s Policií ČR o spo-
lupráci při zabezpečování místních 
záležitostí veřejného pořádku.

 Dohoda konkretizuje formu spo-
lupráce mezi obcí a  Policií ČR, která 
je v  zákoně o  obcích upravena pouze 
rámcově. Tuto dohodu vítáme, protože 
jasněji vymezuje kdy a  za jakých pod-
mínek můžeme součinnost od Policie 
ČR požadovat, a také opačně, kdy nám 
bude poskytnuta. 

•  Zastupitelstvo obce vzalo na vě-
domí zprávu starosty o  účasti na 
jednání Bezpečnostní rady Jiho-
moravského kraje, které se kona-
lo za přítomnosti ministra obrany 
MUDr. Martina Bartáka dne 21. srp-
na 2009 a které se zabývalo provo-
zem vojenského radaru na Mohyle 
Míru.

 Ještě před tímto zasedáním pro-
běhla společná schůzka starostů okol-
ních obcí (vyjma Újezdu u  Brna), na 
které jsme projednali postoj jednot-
livých zástupců. V  situaci, kdy je ra-
dar již postaven, nebyl prostor vyjad-
řovat se k  jeho existenci, ostatně vy-
budování radaru nebylo zpochyb-
ňováno samosprávami nikdy, pouze 
byl vysloven nesouhlas s jeho umístě-
ním. Jednání tedy směřovalo k  zajiš-
tění dostatku informací o provozu ra-
daru a jeho rizicích pro naše obyvate-
le. Na jednání Bezpečnostní rady Jiho-
moravského kraje jsme jako starosto-
vé okolních obcí měli především tyto 
požadavky:

1.  Zlepšit informovanost obcí o proce-
su uvádění radaru do provozu.

2.  Seznámit zástupce obcí se všemi 
měřeními, která budou při spuštění 
do provozu provedena.

3.  Zvážit, zda by v okolních obcích ne-
měl být posílen systém krizového ří-
zení (vybudování bezdrátového va-
rovného systému, dovybavení Jed-
notek dobrovolných hasičů…).

4.  Vysadit kolem radaru zeleň, která 
by alespoň částečně zakryla tento 
bod v  krajině při zachování funkč-
nosti zařízení.

 Tyto požadavky byly ze strany mi-
nisterstva obrany i hejtmana JMK ve-
směs akceptovány. Obce budou pra-
videlně dostávat informace o  uvádě-
ní radaru do provozu, mohou si také 
stanovit místa měření negativních vli-
vů radaru na svých katastrech a  naši 
zástupci mohou být u měření přítom-
ni. O podpoře systému krizového říze-
ní je kraj ochoten jednat. Z prezento-
vaných informací zatím vyplývá, že 
radar vyzařuje jen 1/3 záření něž dříve 
provozované radary v Sokolnicích. To, 
zda tuto skutečnost prokáže i měření, 
budeme bedlivě sledovat.

Ladislav Šustr, starosta

 V tomto volebním období jsme se za-
měřili na zlepšení údržby travnatých 
ploch na veřejných prostranstvích a je-
jich rozšíření. Tento záměr však nara-
zil na staré a  mnohdy nefunkční vy-
bavení pracovní skupiny obce, a proto 
jsme se rozhodli zakoupit profesionál-
ní žací stroj, který většinu ploch doká-
že obsloužit. Počáteční nemalé nákla-
dy by se měly vracet v  efektivitě práce 
a využití našich pracovníků, stejně jako 
v kvalitě udržovaných ploch. Postupně 
se snažíme kultivovat i ty plochy, které 
byly dodnes zarostlé a pravidelně se ne-
udržovaly. 

17. 8. 2009
•  Zastupitelstvo obce schválilo za-

dání zakázky fi rmě AR projekt, s. r. 
o., na zhotovení a  instalaci projek-
tu pro GIS Misys za cenu 28 800 Kč 
bez DPH.

 Program GIS Misys pořídila obec 
Telnice spolu s dalšími obcemi mikro-
regionu Cezava již v roce 2000. Umož-
ňuje přístup do dat katastru nemovi-
tostí včetně zobrazení inženýrských 
sítí a  dalších staveb. Přínos má nejen 
pro projekty obce, ale také umožňu-
je poskytnutí informací našim obča-
nům o většině sítí vedoucích na jejich 
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V rámci projektu elektronizace ve-
řejné správy, která má přinést výho-
dy především našim občanům, jsme 
za pomoci evropských dotací poří-
dili na obecní úřad v  Telnici praco-
viště CzechPoint. Během měsíce říj-
na bude pracoviště uvedeno do pro-
vozu a začne nabízet své služby. Na 
tomto kontaktním místě si za správní 
poplatek budete moci pořídit:

•   Výpis z Katastru nemovitostí
•   Výpis z Obchodního rejstříku
•   Výpis z Živnostenského rejstříku
•   Výpis z Rejstříku trestů
•   Přijetí podání podle živnostenského 

zákona (§ 72)
•   Žádost o výpis nebo opis z Rejstříku 

trestů podle zákona č. 124/2008 Sb
•   Výpis z bodového hodnocení řidiče

•   Vydání ověřeného výstupu ze Sezna-
mu kvalifi kovaných dodavatelů

•   Podání do registru účastníků provo-
zu modulu autovraků ISOH

•   Výpis z insolvenčního rejstříku
•   Autorizovaná konverze dokumentů
•   Obsluha datové schránky
 Ladislav Šustr

Obec Telnice jako správce hřbito-
va dlouhá léta vede evidenci hrobo-
vých míst v ručních záznamech. Čas-
té opravy a přepisování již během let 
celou evidenci velmi znepřehledni-
ly, navíc rozmístění hrobů na orien-
tačním plánu pohřebiště, který měl 
obecní úřad k  dispozici, neodpoví-
dal mnohdy skutečnosti. Proto jsme 

se rozhodli zpracovat nový pasport 
hřbitova a  využili jsme k  tomu na-
bídku jedné slovenské fi rmy, která 
se danou problematikou zabývá. Vý-
sledek této práce je dostupný nejen 
obecnímu úřadu, ale všem našim ob-
čanům a  dalším návštěvníkům inter-
netu. Díky tomuto portálu lze jedno-
duše vyhledat umístění hrobu podle 

jmen zesnulých, včetně náhledu fo-
tografi e hrobového místa. Do tohoto 
portálu se již zapojila řada obcí, a tak 
je možné vyhledat své ztracené před-
ky i na dalších pietních místech v ČR. 
Informace budou i nadále doplňová-
ny a aktualizovány.

 Více naleznete na adrese 
www.hrbitovy.com. L. Š.

V červnu a červenci postihly někte-
rá území naší republiky přívalové deš-
tě a  jejich následkem byly zaplaveny 
obce a města převážně na severní Mo-
ravě, Pardubicku a  v jižních Čechách. 
Diakonie Broumov vyhlásila řadu hu-
manitárních sbírek na pomoc obča-
nům v  postižených lokalitách. Zapo-
jila si i  naše obec a  v  týdenní sbírce 

bylo vybráno následující: 28 pytlů oša-
cení, 1  pytel obuvi + gumáky, 4  pyt-
le lůžkovin, ručníků a utěrek, 1 mikro-
vlnná trouba, 3 fény, 5 varných konvi-
cí, 2 žehličky, 1 mixer, 1 kráječ na chle-
ba, zapékací nádobí, kávové soupravy, 
talíře, hrníčky, příbory, 3 krabice čistí-
cích potřeb na úklid, nářadí, staveb-
ní kolečko, 2 krabice hygienických po-

třeb, trvanlivé potraviny, balená voda 
a hračky pro děti. Dále občané posíla-
li na zveřejněné konto peněžní dary. 
Jedna rodina z Telnice věnovala na po-
vodňovou pomoc kuchyňský nábytek 
a  obývací pokoj. Chtěli bychom tou-
to cestou poděkovat všem, kteří se na 
výše uvedené humanitární sbírce po-
díleli.   Jan Ryšavý, místostarosta

Obec Telnice podala v letošním roce 
žádost v  rámci výzvy Nadace part-
nerství do programu Strom života 

na grant ve výši 20  000 Kč. Jako dů-
vod jsme uvedli neutěšený stav ve-
řejné zeleně v obci a jejím okolí. Jed-
nou z podmínek pro úspěšné vyříze-
ní žádosti je i  zapojení veřejnosti do 
programu a následná péče o vysáze-
né stromy. Vyzýváme občany nebo 
občanská sdružení, kteří mají zájem 
o výsadbu nových stromů na pozem-
cích obce, aby se přihlásili na OÚ a při-
pojili se k  dlouhodobému projektu 
obce a základní školy.

V  polovině října letošního roku již 
potřetí zasadí žáci prvního ročníku 
základní školy svůj strom. Tento pro-
jekt začali žáci v roce 2007 a do dnešní 
doby bylo zasazeno 37 stromů. O ná-
slednou péči se starají zaměstnanci 
obecního úřadu.

Pro výsadbu, kterou bychom chtěli 
provést v  druhé polovině měsíce října, 
máme prozatím připraveno 26 ks strom-
ků. V  případě zájmu občanů stromky 
dokoupíme.  Jan Ryšavý
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Rozhovor s Vladimírem Blaženkou

Vladimír Blaženka – sportovní telnic-
ký patriot a  rodák, narozen v  květnu 
1969, je ženatý, má jedno dítě a  je za-
městnán v  TBS Telnice jako mistr. Od 
žákovských let až do současnosti půso-
bí v oddíle házené TJ Sokol Telnice jako 
hráč. Prošel všemi mládežnickými kate-
goriemi v klubu, vojnu strávil opět jako 
hráč v tehdejší Dukle Vimperk. Po ukon-
čení základní vojenské služby se stal čle-
nem družstva mužů TJ Sokol Telnice, je-
hož je členem až do současnosti. Výjim-
ku tvořily roky 2003 až 2008, kdy hrál za 
sousední TJ Sokol Sokolnice 1. ligu. Krát-
ce po návratu z vojny také přebral funk-
ci sekretáře oddílu, v  níž působil až do 
začátku letošního roku, kdy se stal před-
sedou oddílu házené. Třetí sezónu vede 
jako hlavní trenér družstvo nejdříve 
mladších, nyní starších žáků.

■  V září se rozbíhá nová sezóna 2. ligy 
házené mužů v  jihomoravském regio-
nu. Jaká je v telnickém mužstvu nálada, 
jaká jsou pro letošek očekávání? 

Řekl bych, že nálada v  mužstvu je 
bojovná a  očekávání jsou oproti mi-
nulému ročníku, kdy jsme až téměř 
do posledního kola hráli o  záchranu, 
mírně optimistická. Vede nás k  tomu 
především vydařená letní příprava, 
během které tým trénoval od začátku 
srpna v  domácích podmínkách čtyři-
krát týdně, sehrál několik přípravných 
zápasů a  absolvoval silně obsazený 
turnaj v Brně, kde obsadil pěkné dru-
hé místo. Navíc jsme družstvo výrazně 
posílili. Jak zkušenými, tak i mladými, 
nadějnými hráči. Myslíme si, že právě 
skloubení zkušeností a  dravého mlá-

dí je pro každý tým přínosem. Z  No-
vého Veselí k nám přestoupily spojky 
Jan Kupa (ten u nás hostoval již v jar-
ní části loňského soutěžního ročníku) 
a Michal Studený. Ze Sokolnic jsme na 
hostování získali mladé křídlo Jaku-
ba Frice a z Újezda u Brna nadějného 
rozehrávače Jana Lattenberga (vnu-
ka bývalého hráče Telnice a reprezen-
tanta Jaroslava Konečného – „Bagra“). 
Z  Hustopečí se natrvalo vrátili Miro-
slav Knol ml., Jan Holčapek a  Marek 
Bím. Jak se ukazuje, všichni tito hrá-
či budou posilami a  spolu s  našimi 
kmenovými hráči tvoří podle naše-
ho názoru tým, který by měl bojovat 

o horní patra tabulky. Ale až podzimní 
část soutěže ukáže, jak na tom oprav-
du jsme. Generálku na ligu jsme však 
zvládli úspěšně vítězným zápasem 
1. kola Českého poháru s týmem Zlína. 

■  Pokud se nepletu, stálo vedení vaše-
ho oddílu v posledních letech opakova-
ně před rozhodnutím, zda hrát 2. ligu, 
tedy kvalitnější halovou soutěž, ale bez 
domácího prostředí, anebo Jihomorav-
skou ligu, tedy soutěž nižší kvality, zato 
s možností hrát v Telnici. Jaké byly argu-
menty pro a proti?

Na toto téma jsme vedli jak ve výbo-
ru oddílu házené a v celé TJ Sokol Tel-

V TELNICI HRAJE HÁZENOU (SKORO) KAŽDÝ KLUK

Na základě uzavřené veřejnopráv-
ní smlouvy vykonává Městská poli-
cie Židlochovice na území obcí Telni-
ce, Sokolnice a Těšany činnost dle zá-
kona č. 553/1990 Sb., a  to od měsíce 
června 2009. 

Činnost MP byla směřována zejmé-
na do oblastí:
–  kontrola parkování vozidel v obcích
–  dodržování dopravního značení 
–  odhalování černých skládek v  ka-

tastru obcí

–  dohled na mládež v prostorech ryb-
níků a dětských hřišť

–  kontrola uzavírek komunikací 
–  kontrola záborů veřejného prostranství
–  kontrola při venčení psů
–  usměrňování dopravy
–  dohled na BESIP
–  dohled na veřejný pořádek při pořá-

dání kulturních a společenských akcí
–  zabezpečování místních záležitostí 

veřejného pořádku a  plnění dalších 
úkolů dle příslušných zákonů

V Telnici byla vykonána tato činnost:
–  8 záborů veřejného prostranství
–  4 parkování vozidel
–  3 vraky vozidel
–  1 znečištění vozovky
–  dohled na VP a BESIP při konání hodů 

a  hudebních produkcí na Soko-
lovně

–  kontrola prostor nádraží ČD

Za MP Židlochovice, 
služebnu Telnice, J. Pavlus a J. Vrána

• 
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nice, tak samozřejmě i s hráči vždy po 
skončení každého ročníku 2. ligy po-
měrně pestrou diskusi. A věřte, mnoh-
dy jsme diskutovali až velmi živě.

Pro 2. ligu byly tyto argumenty: 
opravdu podstatně kvalitnější soutěž 
oproti Jihomoravské lize; vyšší spor-
tovní zatížení hráčů, a tím pádem vý-
konnostní růst, který by zřejmě v nižší 
soutěži ustrnul; tradice vyšších soutě-
ží v Telnici; hrozba, že pokud by se ne-
hrála 2. liga, tak by někteří hráči ukon-
čili sportovní kariéru, a  tudíž by byl 

si hradí sami. Tento jejich postoj bych 
zde chtěl  vyzdvihnout, tím spíše, že 
neznám v blízkém okolí oddíl, kde by 
takto hráči pomáhali. 

Co se týká příštího ročníku, toto 
téma budeme řešit opět v  průběhu, 
nebo na konci letošní sezóny. Jsme si 
však vědomi, že současná situace není 
zřejmě dlouhodobě udržitelná. Po-
kud nebudeme mít alespoň výhled na 
stavbu – třeba i nafukovací – haly, tak 
jsem v tomto směru spíše pesimista.

■  V naší obci je házená tradičním spor-
tem, a tak není divu, že mnozí malí há-
zenkáři jdou ve stopách svých otců. Na-
kolik se do oddílu hlásí i děti z přistěho-
vaných rodin?

Jak jste řekl, mnozí malí házenkáři 
jdou opravdu ve stopách svých otců – 
to nás samozřejmě velice těší. Navíc se 
do mládežnických družstev hlásí stále 
častěji děti rodičů, kteří se do obce při-
stěhovali do bytů nebo si zde postavi-
li domek. Takových máme nyní v oddí-
le asi sedm. A věříme, že jejich počet 
bude postupně narůstat, a  samozřej-

mě očekáváme, že se přidají i další děti 
telnických rodáků. Všechny rádi uvítá-
me! Vždyť s  trochou nadsázky kdysi 
platilo, že v Telnici hraje házenou kaž-
dý kluk.

■  Jakou roli podle Vás hraje v obci jako 
je Telnice organizovaný sport, konkrét-
ně pak házená?

Podle mého názoru podstatnou. 
A je jedno, zda se jedná o fl orbal, tenis 
či házenou. My v klubu vnímáme tuto 
naši činnost, především v  mládežnic-
kých kategoriích, jako prevenci krimi-
nality a  různých ne zrovna vhodných 
aktivit. V dnešní době se stalo zvykem 
tvrdit, že mládež je zkažená, že nemá 
o  nic zájem, že jen vysedává u  počí-
tačů a  sportování jí nic moc neříká. 
Já myslím, že to není pravda. Děcka 
jsou stejná jako jsme byli my, jako byli 
naši otcové. Jen mají jiné možnosti 
a mnohdy i zájmy, než jsme měli kdysi 
my. Avšak na nás je, abychom je pod-
chytili, zabavili a naučili cílevědomos-
ti. Pak nebudou mít myšlenky a čas na 
lumpárny. Rádi bychom, jak bylo tra-
dicí, aby se v Telnici stala házená opět 
sportem číslo jedna. A  myslím, že se 
nám to docela daří. Jedním z  důka-
zů jsou již naše tři žákovská družstva 
a  výhledově plán na vytvoření týmu 
mladšího dorostu. V tomto směru nás 
však zatím limitují slabší populační 
ročníky v  této kategorii. Muže máme 
ve 2. lize. Nechceme v žádném přípa-
dě soupeřit s jinými místními jednota-
mi a oddíly, avšak myslíme si, že spor-
tovní Telnice je házená a  že to platí 
i opačně. Snad to nebude znít namyš-
leně, ale v posledních letech to doka-
zujeme.

■  V poslední době se také rozvíjí spolu-
práce oddílu házené s telnickou základ-
ní školou – jaké akce máte v plánu na le-
tošní sezónu?

Spolupráci s  telnickou školou bych 
chtěl pochválit! Tak jak nám pomáhá 
její ředitelka a  naše fanynka (nechy-
bí na žádném zápase) paní Mgr. Le-
ona Bímová a další učitelky, to se jen 
tak nevidí. Pravidelně na začátku škol-
ního roku nám pomáhají s  náborem 
malých adeptů házené. S dětmi se zú-
častňují školních turnajů. Jen namát-
kou v ročníku 2008/09: Mikulášský tur-
naj ve Velké Bystřici, Školní liga v Ivan-
čicích, Megasancup v Olomouci, Škol-
ní turnaj v Prosenicích, propagace há-
zené v Újezdě u Brna „Házená pro bu-

tým paradoxně v  nižší soutěži osla-
ben; možnost dát šanci mladým hrá-
čům z okolních oddílů, kde se soutěž 
této kategorie nehraje; jednomysl-
né rozhodnutí hráčů pokračovat ve 2. 
lize; a konečně příslib vedení ČSH, že 
pokud bude soupeř souhlasit a  bude 
příznivé počasí, tak můžeme sehrát 
domácí utkání na našem venkovním 
hřišti.

Proti 2. lize byly zase následující ar-
gumenty: v Telnici je po házené „hlad“, 
tým by měl hrát v  domácím prostře-
dí, být na očích, klidně v  nižší soutě-
ži; špatná divácká kulisa v našem azy-
lu v Hustopečích, kam jezdí jen oprav-
du skalní příznivci; v Telnici by chodilo 
minimálně desetkrát více fanoušků; fi -
nanční náročnost – pronájem haly, do-
prava autobusem na zápasy, odměny 
rozhodčím, kteří přijíždějí z větší vzdá-
lenosti.

Nakonec jsme se rozhodli i pro letoš-
ní ročník 2. ligu přihlásit. Některé týmy 
snad budou souhlasit se sehráním zá-
pasů v  našem pěkně zrekonstruova-
ném areálu, a tak i ti, kteří do Hustope-

čí nejezdí, budou mít možnost shléd-
nout kvalitní házenou. Finančně se 
snažíme chod družstva mužů podpo-
rovat jak to jen jde, škoda že z ČOS při-
šla v létě nemilá zpráva, že dotace, kte-
rou jsme dostávali za účast ve 2. lize, 
bude zásadně nižší, anebo možná ne-
bude vůbec. Jako důvod byla uvede-
na špatná fi nanční situace Sazky, kte-
rá přerozděluje peníze jednotlivým 
sportovním svazům. Proto je pro nás 
velkým přínosem, že se hráči fi nančně 
podílejí na chodu týmu a část nákladů 
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INFORMACE ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY

ORGANIZACE ŠKOLNÍHO ROKU 2009/2010

• 

V  úterý 1. září byl zahájen školní rok 
2009/2010. Do mateřské školy nastoupi-
lo 45 dětí, které byly rozděleny do dvou 
tříd. Ve třídě Kuřátek je 23 dětí, vyučují 
zde Markéta Krejčiříková a  Hana Strou-
halová, která vykonává současně asis-
tentku pedagoga pro mentálně posti-
ženého chlapce. Ve třídě Květinek je 22 
dětí, vyučují zde Alžběta Müllerová a Eva 
Stehlíková, DiS., která do naší MŠ na-
stoupila v  letošním roce. Školnicí zůsta-
la Martina Lengálová. Ve školní jídelně se 
v letošním roce stravuje 45 dětí z MŠ, 46 
dětí ze ZŠ a  12 zaměstnanců školy. Ve-
doucí stravování je i  nadále Jana Jurcz-
ková, kuchařkou Miroslava Langerová.

V  Základní škole je letos 56 dětí ve 
čtyřech samostatných třídách:
1. ročník –  14 dětí, třídní učitelka 

Mgr. Lenka Ondrášková
2. ročník –  15 dětí, třídní učitelka 

Mgr. Simona Hemalová, 
asistentka pedagoga 
Mgr. Hana Křivánková

3. ročník –  14 dětí, třídní učitelka 
Mgr. Yvona Slabá

4. ročník –  13 dětí, třídní učitelka 
Mgr. Renata Spáčilová

Tělesnou výchovu ve všech ročnících, 
výtvarnou výchovu a  pracovní činnos-

ti ve 2. ročníku vyučuje Mgr. Leona Bí-
mová. Školnicí zůstala Zita Marková. Ve 
školní družině je 22 dětí, vychovatelkou 
je Mgr. Hana Křivánková.

Během letních prázdnin byly do ško-
ly instalovány dvě interaktivní tabule, 
které patří mezi nejmodernější učeb-
ní pomůcky. Umožňují učitelům i  žá-
kům řadu nových, zajímavých i podnět-
ných činností a pomáhají jak při výuce, 
tak při procvičování a opakování učiva. 
Byly pořízeny díky podpoře a fi nanční-

mu příspěvku obce Telnice. Ředitelství 
školy děkuje touto cestou obecnímu za-
stupitelstvu za vstřícný přístup a spolu-
práci. Tabule byly představeny při zahá-
jení školního roku nejen žákům, ale i je-
jich rodičům, ukázka byla připravena 
i  pro členy zastupitelstva obce Telnice. 
Ostatní zájemci se budou moci přijít po-
dívat při dni otevřených dveří, který plá-
nujeme u příležitosti 120. výročí založe-
ní školy v listopadu. 

Leona Bímová, ředitelka

doucnost“ atd. A děti většinou končily 
„na bedně“! V letošním roce, konkrét-
ně 18. září, uspořádala ZŠ za naší po-
moci školní turnaj v minižáků v Telni-
ci. Dále se škola bude opět účastnit 
turnajů „miníků“ podobně jako v  loň-
ském školním roce.

Rád bych využil této příležitos-
ti a  vyzval rodiče dětí, pokud mají 

zájem, aby se informovali na há-
zenou ve škole, paní ředitelka jis-
tě velmi ráda pomůže, anebo se po-
dívali na naše internetové stránky 
www.hazenatelnice.wbs.cz, kde na-
jdou kontakty na trenéry mládeže 
a  rozpisy tréninků, a  aby k  nám děc-
ka (kluky i holky) přivedli. Třeba se jim 
u nás bude líbit a zůstanou natrvalo.

■  Přeji Vám mnoho zdaru při práci 
s dětmi a mládeží, dobré sportovní úspě-
chy všech telnických družstev a  samo-
zřejmě také štěstí při shánění dotací a bu-
dování zázemí pro házenou v  Telnici. 
Děkuji za rozhovor.

Rozhovor připravil Jan Vybíral, 
foto Veronika Klesalová

Období školního vyučování ve škol-
ním roce 2009/2010 začne ve všech 
základních školách, středních školách 
a konzervatořích v úterý 1. září 2009. 
Vyučování bude v  prvním pololetí 
ukončeno ve čtvrtek 28.  ledna 2010. 
Období školního vyučování ve dru-
hém pololetí bude ukončeno ve 
30.  června 2010. Prázdniny v  tomto 
školním roce jsou rozvrženy takto:

Ředitelství Základní a  mateřské školy Telnice děkuje touto cestou 
panu Luboši Vágnerovi za zakoupení sady dresů pro žáky naší školy. SPONZORSKÝ DAR

 PODĚKOVÁNÍ ZA 

Podzimní prázdniny    čtvrtek 29. října a pátek 30. října 2009
Vánoční prázdniny   středa 23. prosince 2009 až pátek 1. ledna 2010 

 –  vyučování začne v pondělí 4. ledna 2010
Pololetní prázdniny  pátek 29. ledna 2010
Jarní prázdniny   pondělí 1. března až pátek 7. března 2010
Velikonoční prázdniny  čtvrtek 1. dubna a pátek 2. dubna 2010
Hlavní prázdniny   čtvrtek 1. července až úterý 31. srpna 2010

 –  školní rok 2010/2011 bude zahájen ve středu 1. září 2010 
 L. B.
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V pátek 18. září se v areálu TJ So-
kol Telnice konal u příležitosti 120. 
výročí založení školy sportovní 
den. Jeho hlavní náplní byl turnaj 
žáků v miniházené. 

Zúčastnilo se ho deset družstev ze 
šesti měst a obcí. Zahájení turnaje se 
zúčastnil i  bývalý reprezentant a  vi-
cemistr světa, zasloužilý mistr spor-
tu pan František Vykouřil, který spo-
lečně s  panem Antonínem Stejska-
lem provedli úvodní vhazování. Ur-
putné boje všech týmů byly po zá-
sluze odměněny potleskem a  po-
vzbuzováním spolužáků i dalších při-
hlížejících. Mezi nimi jsme přivítali 
také dalšího bývalého hráče Telnice, 
reprezentanta a  mistra světa pana 
Jaroslava Konečného. Během dopo-
ledne byl nejen pro hráče, ale všech-
ny děti, které přišly povzbudit své ka-
marády, připraven doprovodný pro-
gram v podobě různých dovednost-
ních disciplín s  míčem, kroužky, ko-
lem a  koloběžkami. Zpestřením 
této akce byla určitě přítomnost zá-
stupců Policie České republiky, kteří 
umožnili dětem prohlídku policejní 
techniky. 

Turnaj minižáků skončil v odpoled-
ních hodinách. Slavnostního vyhlá-
šení výsledků a předávání cen se zú-
častnila řada hostů a zástupců spon-
zorů. Medaile, které byly připraveny 
pro všechny účastníky, předával sta-
rosta obce pan Ladislav Šustr, dárky 
od sponzorů a  partnerů turnaje po-
tom starosta TJ Sokol Telnice Lubo-
mír Koláček, předseda oddílu háze-
né Vladimír Blaženka, předseda ASPV 

Telnice a místostarosta obce Jan Ry-
šavý. Pohár za první místo předal ví-
tězům pan František Vykouřil. Vyhlá-
šeny byly i dvě zvláštní ceny – nejlep-
ší brankář a  střelec turnaje. Poháry 
věnoval a  osobně předal legendární 
telnický brankář Pavel Strakatý. Malé 
dárky byly připraveny také pro trené-
ry, protože jsou to právě oni, kdo pře-
dávají mladým házenkářům své zku-
šenosti. 

SPORTOVNÍ DEN

PÁTÝ COUNTRY VEČER  

V  sobotu 1. srpna 2009 se konal 
již 5. country večer v  areálu mateř-
ské školy. V letošním roce počasí přá-
lo, takže letní večer se skupinou Mo-
ment, která hrála k  tanci a poslechu, 
byl určitě příjemný. Občerstvení bylo 
zajištěno zaměstnanci vinárny Šatla-
va a nechyběl ani pravý maďarský gu-
láš, který opět připravili členové ma-

ďarského sdružení. Zpestřením le-
tošního večera byla možnost jízdy na 
koni, kterou zajišťoval se svoji kobyl-
kou pan František Vlach, jemuž patří 
od všech účastníků i  pořadatelů po-
děkování. Děkujeme i  všem účastní-
kům této akce za podporu a  doufá-
me, že se všichni dobře bavili. Podě-
kování patří i  těm, kteří si zakoupi-

li propagační předměty školy – tuž-
ky a pamětní medaile – a přispěli tak 
nejen našim dětem, ale i jedné z obcí 
postižené povodněmi. Částka 300 Kč 
bude společně s  dalšími příspěvky, 
které se pokusíme ještě formou po-
dobných akcí zajistit, předána jako 
vánoční dárek.

L. B.
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DEN DĚTÍ
V  sobotu 6. června 2009 proběhla 

trochu opožděně oslava dne dětí. Na 
rozdíl od předešlých let jsme zvolili 
jako místo oslavy dětské hřiště u ryb-
níka a cestu kolem Zlatého potoka. 

Před pohádkovým odpolednem uspo-
řádali místní rybáři rybářské závody pro 
děti do 15 let. V poměrně chladném po-
časí se zúčastnilo 23 dětí a  za úlovky, 
které byli k vidění, by se nemuseli stydět 
dospělí rybáři: vítězka Sylva Hrozková 
vylovila z rybníka šest kaprů, z nichž ně-

Výsledky turnaje:
1. Telnice,,A“
2. Nové Veselí ,,A“
3. Velká Bystřice
4. Telnice ,,B“
5. Ivančice
6. Olomouc
7. Nové Veselí ,,B“
8. Újezd u Brna
Nejlepší střelec – Jan Kupa z Nové-

ho Veselí
Nejlepší brankář – Pavel Sobotka 

z Telnice

Poděkování patří všem sponzorům, 
kteří přispěli na odměny pro účastní-
ky turnaje:

Obec Telnice, TJ Sokol Telnice, Orel 
jednota Telnice, ASPV Telnice, Jiří Hu-
sák – Vinárna Šatlava, Stanislav Král 
– Pohostinství Orlovna, František Ma-
rek – Zabezpečovací systémy, Pošta 
Telnice.

Dále patří poděkování všem, kte-
ří se podíleli na úspěšném průběhu 
celé akce:
doprovodný program:  

 Jiří Bím, Eliška Ondráčková, Draha 
Mrkvicová, Jitka Zemanová, Jan Ry-
šavý, hudební produkce a  zajištění 
policie ČR Pavel Ondráček

rozhodčí a zapisovatelé: 
 David Bím, Jan Holčapek, Marek 
Bím, Ivo Knol, Jiří Konečný, Michal 
Florián, Libor Hrozek, Natálie Skle-
nářová, Martina Adámková, Alice 
Gregorovičová

trenéři telnických družstev: 
 Jaromír Popela, Jiří Gregorovič, Pav-
la Michellerová

zajištění občerstvení: 
Josef Motal

Samozřejmě děkujeme všem žá-
kům ZŠ i  MŠ a  ostatním fanouškům 
za vyčerpávající povzbuzování a pod-
poru našich hráčů. Doufáme, že byli 
všichni u nás v Telnici spokojeni, dob-
ře si zahráli a  odvezli si domů hez-
ké vzpomínky. Už nyní se těšíme na 
další ročník a  přejeme všem hráčům 
úspěšnou sezonu.

Leona Bímová, 
organizátorka turnaje

• 
KDU-ČSL SE PO DVOU MĚSÍCÍCH VRÁTILA DO TELNICE

Na členské schůzi, která se uskuteč-
nila v pátek dne 28. srpna 2009, bylo 
zvoleno nové vedení místní organiza-
ce. Předsedou byl zvolen Ing.  Jiří Du-
dák, místopředsedou se stal Pavel Král. 

Zbývajícími členy pětičlenného výbo-
ru jsou František Kroutil, JUDr.  Meto-
děj Dudák a  Štefan Chovanec. Míst-
ní organizace v  Telnici má v  součas-
né době 15 členů. Členské schůze se 

zúčastnili jako hosté zástupci okres-
ního výboru Ing.  Václav Horák, Ing. 
arch. Jaroslav Klaška, krajský tajemník 
Mgr. Pavel Hořava a okresní tajemník 
Mgr. Jan Valoušek. Přítomné přijel po-
zdravit i předseda krajské organizace 
Ing.  Stanislav Juránek. Místní organi-
zace KDU-ČSL má zájem o dobré vzta-
hy se všemi organizacemi působícími 
v naší obci.  Pavel Král

Místní organizace 
KDU-ČSL v Telnici po 
dvou měsících obnovila 
svou činnost. 
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podářského mostu se krčila malá perní-
ková chaloupka a její obyvatelka perní-
ková bába nepustila děti dříve, dokud jí 
nepomohli chaloupku vyzdobit novou 
perníkovou fasádou. Cestou zpět nara-
zily děti na dva rozpustilé čerty a  po-
mohli jim uložit do koše pár brambor. 
U rybníka na děti čekali dva místní tel-
ničtí vodníci. Za chytání rybiček a  pře-
mísťování hrnečků s dušičkami děti zís-
kaly poslední zlaté kamínky. A teď už če-
kal na děti převozník, který je svým člu-
nem převezl na druhou stranu, ke krám-
ku „U klauna“, kde mohli směnit zlaté ka-
mínky za cukrovinky a drobné dárkové 
předměty. 

Za příjemně strávené odpoledne je tře-
ba poděkovat základní a mateřské škole 
v Telnici a všem dobrovolníkům, kteří vě-
novali svůj volný čas přípravě dne dětí. 
Zvláštní poděkování patří Lucce Sobot-
kové a převozníkovi Karlu Holčapkovi. 

Jan Ryšavý

V  květnu letošního roku se na škol-
ním dvoře uskutečnil 1. ročník turnaje 
dvojic ve hře pétanque. Hra svou jed-
noduchostí a dramatickým průběhem 
zaujala mnohé začínající hráče, kte-
ří začali navštěvovat hřiště za školou 
a zdokonalovat se v herní taktice. Jed-
na ze začínajících hráček označila hru 
slovy „konečně sport, při kterém se ne-
unavíš“.

V sobotu 12. září byl uspořádán tur-
naj dvojic, kterého se zúčastnilo cel-
kem 10 dvojic a při němž na dvou pé-
tanquových hřištích probíhaly líté 
souboje včetně nezbytného špičko-
vání mezi protihráči. Vítězem turnaje 
se stalo družstvo č. 9 (Antonín Vinklář 
a Jan Ryšavý). Drobné ceny a pamět-
ní medaile obdrželi všichni hráči. Jako 

V  polovině července odjeli minist-
ranti naší telnické farnosti na tábor do 
Čučic (u Oslavan), doprovázeni domá-
cí kuchyní nadějných místních kucha-
řek Katky Rožnovské a Hanky Markové 
a  pod vedením Petra Gabrhela, Vaška 
Jaši juniora a mé maličkosti. Naším tý-
denním útočištěm se stala místní veliká 
a skvěle vybavená fara, z níž jsme vyrá-
želi na různé biblické výpravy. Objevo-
vali jsme krásu okolní přírody (a jejích 
komárů), proud osvěžující řeky Osla-

vy (po čerstvých povodních ještě leh-
ce rozvodněné), pohostinnost místních 
domorodců (věnovali nám rádi i  věci, 
které už jim doma překážely), tajemství 
a  historii oslavanského zámku (sfára-
li jsme do prohlídkové štoly), seznámi-
li se s technikou, kterou mnozí z nás už 
asi jen tak nepotkají (původní velín zru-
šené elektrárny včetně vyvolání cvič-
ného poplachu). Užili jsme si oslavan-
ské mariánské poutě (kolotoče nesmě-
ly chybět), seznámili jsme místní obyva-

telstvo s  napoleonskými souvislostmi 
našeho kraje (ještě teď kluci rozdýchá-
vají tu vojenskou dýmovnici). Zanechali 
jsme po sobě stopy v místním lese, kte-
rý dodnes jistě stále chrání naše vybu-
dovaná opevnění. Důvěrně se také klu-
ci měli možnost seznámit s nočním fot-
balovým hřištěm místní TJ Sokol, kte-
ré za tmy vydávalo některé přirozené 
i méně obvyklé zvuky.

Motivem celé akce byl biblický Starý 
zákon a jeho historické postavy, s nimiž 

TURNAJ V PÉTANQUE

MINISTRANTSKÝ TÁBOR

občerstvení se podával pravý maďar-
ský kotlíkový guláš od paní Moniky 
Hanikové a  burčák. Po ukončení tur-
naje byla účastníkům představena 
nová hra kubbe (čti kjube). Země pů-

vodu je Švédsko a pro tříčlenná druž-
stva hra poskytuje mnoho taktických 
variant a napínavých situací. V příštím 
roce se i tato hra dočká svého turnaje.

Jan Ryšavý

kteří měli míru kolem šedesáti centimet-
rů. Pro všechny účastníky byly připrave-
ny drobné ceny a občerstvení. 

Odpoledne se počasí umoudřilo a za 
účasti 80 dětí začala pohádková cesta 
okolo Zlatého potoka. Na samém za-
čátku seznámila pohádková babička 
děti s  úkoly, které je na jejich putová-
ní čekají a darovala jim plátěný pytlíček 

na zlaté kamínky, které za splněné úko-
ly budou dostávat. U  vodního kola na 
děti čekala princezna ze mlejna se svým 
Jindřichem a skákalo se zde v pytlích od 
mouky. U silnice pak bludičky a víly do-
hlížely na bezpečný přechod přes silnici. 
Na dalším stanovišti děti čekal Večerní-
ček a slalom v jeho autíčku. Ti nejšikov-
nější mu složili papírovou čepici. U hos-
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se ministranti individuálně i  společně 
seznamovali. Kromě těch nešťastných 
komárů, velkého vedra i pořádných deš-
ťových přeháněk jsme si zažili spoustu 
zábavy, sportu a  soutěží. Kluky musím 
pochválit za poctivý přístup k plnění tá-
borových úkolů a hlavně za precizní pro-
vedení napoleonské bitvy o  třech děj-
stvích. Myslím, že i Telnice by si zaslou-
žila vidět malé císaře znovu v akci. Vojá-
ci si většinou připravili kostýmy i zbraně 
vlastníma rukama. Třeba se nám poda-
ří zopakovat pro vás představení včet-
ně efektů „dobové“ pyrotechniky na do-
mácí půdě. Fotky z  tohoto vojenské-
ho představení naleznete na webových 
stránkách: www.telnice.rajce.net/bitva 

Vítězem celotáborové hry se stala 
skupina Patriarchů, reprezentovaná 
Radkem Abrahámem Halamkou, Do-
minikem Zehnalem Jákobem a  Kar-
lem Sladkým Josefem. V  individuální 
soutěži pak zvítězil Tomáš Sladký Sam-
son před Jožou Králem Davidem.

ření rodinné atmosféry všem účast-
níkům tábora, otci Michaelovi za du-
chovní podporu a  starším ministran-
tům za výborné zvuky na onom noč-
ním hřišti. Už začínám přemýšlet, kam 
vyrazíme příště.   František Kroutil

FLORBALOVÝ TURNAJ MINISTRANTŮ
První neděle v září patřila v Telnici fl or-

balovému turnaji ministrantů „Telnice 
Florbal Cup 2009“, který se odehrál na 
Orlovně a Sokolovně za účasti 10 týmů 
(4 družstva v  kategorii mladších a  6 
mančaftů starších ministrantů). Až na 
neúčast „sousedních“ Těšan jsme přiví-
tali stejné účastníky jako vloni a opět se 
bylo čím bavit. Nasazení některých hrá-
čů a touha po vítězství zdobila snad kaž-
dý zápas. Někteří odevzdali maximum 
svých sil a  předvedli brilantní týmovou 
souhru, stejně tak i bravurní individuál-
ní akce, které lahodily fl orbalovým srd-
cím všech přihlížejících. Tentokrát mu-
sím vyzdvihnout i  příjemnou atmosfé-
ru, kterou vytvářeli fanoušci ze všech tá-
borů, obzvláště temperamentní byl mu-
těnický buben a  mladé šlapanické fan-
dění. Po mnoha napínavých bitvách na-
konec v  kategorii mladších ministrantů 
zvítězili kluci z Mutěnic, záhy na to ob-
hájili loňské prvenství také jejich star-
ší soukmenovci. Mutěnice tedy znovu 
ovládly telnická fl orbalová kolbiště.

Tímto vyzývám jejich ostatní soupe-
ře, aby se do příštího turnaje lépe při-
pravili a  pokusili se mutěnickou he-
gemonii ukončit. Nadvláda univerzál-
ních sportovních talentů z  Mutěnic to-
tiž na všech námi pořádaných sportov-
ních akcích nezná mezí. Nicméně Mutě-
ničtí po zásluze vítězství v turnaji obhá-
jili a díky své přátelské povaze i famózní-

Chtěl bych poděkovat všem vedou-
cím tohoto turnaje, skvělé telnické ku-
chyni v čučickém prostředí (slibuji, že 
palačinky už příště nebudou v  jídel-
níčku, anebo s sebou dovezu pořádné 
pánve), svojí ženě a  dětem za vytvo-

mu fanouškovskému zázemí získali sym-
patie nejen všech diváků, ale jistě i mno-
hých soupeřů. Našim reprezentantům 
ve starší kategorii nepřálo zdraví a takto 
výrazně zdecimovaný mančaft na hřiš-
ti zřejmě odevzdal své momentální ma-
ximum. V případě mladších hochů bych 
rád ocenil to, že se našim malým minis-
trantským nadějím podařilo poskládat 
první společný tým, a těším se na to, až 
v příštím roce po pravidelnějším trénin-
ku třeba obsadí na turnaji vyšší příčky.

Akce se konala za podpory místní orga-
nizace KDU-ČSL a  předávání cen se ujal 
pan Ing. arch. Jaroslav Klaška, starosta 
Šlapanic. Poděkování patří také otci Mi-
chaelovi Jelínkovi za duchovní podporu 

a  místnímu Orlu a  Sokolu za poskytnu-
tí sportovišť. Přijměte již teď pozvání na 
další pokračování v příští sezoně.

Pořadí týmů v turnaji:

Mladší kategorie:
1. Mutěnice
2. Tvarožná
3. Moravany u Brna
4. Telnice

Starší kategorie:
1. Mutěnice
2. Dubňany
3. Šlapanice
4. Moravany u Brna
5. Tvarožná
6. Telnice  František Kroutil
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DOBA KAMENNÁ
Kdo se letos zúčastnil orelského tá-

bora, ocitl se o několik tisíc let zpátky 
a mohl si na vlastní kůži vyzkoušet, jak 
přežít v době kamenné.

silní Medvědi, důstojní Jeleni, trpělivé Vo-
lavky, neohrožení Vlci i Bobři stavitelé. Je-
jich náčelníci vyprávějí svůj příběh o tom, 
proč museli opustit svá původní loviště 
a kdo z jejich rodu přežil. Jeden ze stařeši-
nů přednesl důležitou řeč o nutnosti zvo-
lit náčelníka celé osady. Všichni náčelníci 
však byli stateční a hrdí bojovníci, nebylo 
tedy možno rozhodnout. Tu starší všech 
rodů navrhli, aby se náčelníkem osady 
stal náčelník toho rodu, který se o  pro-
spěch a  ochranu osady nejvíce zaslouží. 
Do té doby budou osadu vést starší rodů.

Hned další den všichni společnými sila-
mi začali společně budovat osadu a sta-
rat se o její chod. Museli se starat o oheň, 
aby nevyhasl, ulovit zvěř, ochočit některá 
zvířata (kůzlátko, selátko a králíky) a po-
stavit jim ohradu, vytvořit si oděvy, slo-
žit táborovou hymnu, vyrobit rodové to-
temy a  vyzdobit si posvátnou jeskyni, 
kam přinášeli bohům oběti a  prosili je 
o ochranu. Další dny např. poznávali širo-
ké okolí na celodenním pochodu, na ryb-

níku lovili nebezpečné krokodýly. Jed-
nou z  nejtěžších zkoušek bylo, když ve-
třelci unesli rodové náčelníky i s  totemy 
a členové rodů prokázali velkou odvahu 
a statečnost a získali zpět totemy a osvo-
bodili své náčelníky. Do osady také za-
vítali obchodníci a  za šperky, které naši 
pravěcí obyvatelé vyrobili, směnili mou-
ku na placky, které si rody sami upekli na 
ohni. Každý den po splnění všech povin-
ností nutných k chodu osady zbyl i čas na 
všelijaké pravěké hry. Poslední den pro-
běhl lov na zubra a  večer propukla vel-
ká slavnost, na které rada starších určila 
podle toho, jak se rody snažily, náčelníka 
celé osady. Ten se odvděčil všem tím, že 
nechal probíhat oslavu do pozdních ho-
din a na druhý den zrušil rozcvičku.

Tím skončilo malé dobrodružství ten-
tokrát v  době kamenné a  po rozlouče-
ní s  Andělkou (kůzle), Čertem (selátko), 
Čendou a  Čumáčkem (králíci) se vraceli 
osadníci domů.  

Jiří Hrazdíra, Orel jednota Telnice

První zářijová sobota patřila opět 
seniorům. Tedy alespoň těm, kteří 
se rozhodli přijmout pozvání a spo-
lečně se mnou tak „zapsali“ další 
ročník zájezdu seniorů.  

Pro ten letošní jsem nechal otevřít brá-
ny pro celkem čtyřiačtyřicetičlennou vý-
pravu, aby se mohla seznámit s „pohádko-
vým hradem“ Bouzovem. Ten patří mezi 

nejzdobnější, které lze v  naší vlasti na-
vštívit. A  svou pýchu a  krásu nám všem 
opravdu předvedl při našem poznávacím 
okruhu. Mohli jsme tak obdivovat obrov-
ský rytířský sál, krásně zdobenou kapli, 
nádherné točité schodiště a nejeden tajný 
vchod. Mnozí z  nás se pokochali i  celým 
hradem zvenčí, když jsme ho pohodlně 
obešli. Po této prohlídce nastal čas změ-

nit místo. To proto, že na nás na Svatém 
Kopečku nad Olomoucí čekal oběd. V pří-
jemné restauraci jsme tedy zasytili žalud-
ky, nabrali síly a vyrazili za dalšími zážitky. 
Ty nám zprostředkoval P. Bernard Petr Sla-
boch, který nám přímo v  Bazilice Navští-
vení Panny Marie popovídal o její historii, 
nedávné minulosti i plánech, které hodla-
jí v budoucnu uskutečnit. Poté nás prove-

KDYŽ SENIOŘI „ZÁJEZDUJÍ“

Nohejbalové nadšence v sobotu 12. 
9. 2009 neodradil brzký ranní deští-
ček, který nám lehce zkropil hřiště, 
od účasti na již 10. ročníku tradičního 
nohejbalového turnaje trojic. 

Po rozlosování pořadí jednotlivých 
týmů se při prvních zápasech soupe-
ři ještě oťukávali, ale další zápasy na-
bídly kvalitní výkony, a  tím i  vyrov-
nanější utkání. Ty nejlépe zvládli hrá-
či Bellevue z  Moutnic, kteří loni obsa-
dili 2. místo a letos se po vyrovnaných 
výkonech posunuli na samotný vrchol. 
Za nimi skončili reprezentanti z Bedři-
chovic a  třetí místo uhájili mladší hrá-
či z rodu Dvořáků-Dvořiti. O příčku níž 
skončili domácí, KK Orel Telnice, také 
proto, že jedna z  opor týmu nemohla 
ze zdravotních důvodů nastoupit a ná-

NOHEJBALOVÉ KLÁNÍ NA ORLOVNĚ

hradník jeho kvalitu bohužel nenahra-
dil, ač se snažil, co to šlo. Pátou příčku 
obsadil tým Bruntál Revival, který se le-
tos dostavil v obměněné sestavě a stří-
dal lepší chvilky se slabšími. Posled-
ní místo a cenu útěchy letos vybojova-

lo družstvo Lojdi. Turnaj proběhl v pří-
jemné přátelské atmosféře, nikdo se 
nezranil a všichni si, doufám, dobře za-
hráli. Takže se těšíme na příští ročník, že 
bude také tak dobrý, anebo ještě lepší.

Jiří Hrazdíra, účastník turnaje

V první prázdninový čtvrtek se při zápa-
du slunce v údolí potoků začínají objevo-
vat postavy. Sem, na toto příhodné mís-
to směřuje pět pravěkých rodů a hledají 
útočiště, kde by mohli spolu žít. Přišli sem 
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Jakožto každým rokem závěr léta 
zpříjemnil Historický jarmark a  vino-
braní na Orlovně. Počasí nám po loň-
ské zimě víc než přálo, a  proto byla 
účast jak stánkařů, tak i  kupujících, 
zpívajících, hodujících a  pijících hoj-
ná. Kdo přišel, nelitoval. 

Na zchlazení žízně byl slaďoučký bur-
čák a  na chuť dobře propečená kýta 
z  pašíka. Jako starodávný zákusek po-
sloužily placky pečené na ohni. K dobré-
mu jídlu a pití neodmyslitelně patří mu-
zika. Této úlohy se ujala cimbálová mu-
zika Jožky Šmukaře. O  rozmnožení ro-
dinného majetku se postarali stánkaři 
s pestrou škálou věcí ke koupi. Od ovo-
ce a zeleniny přes drátovanou keramiku 
až po koření. Zde přítomné děti si užily 
plno legrace se svými kamarády nejen 
na dobově připravených soutěžních sta-
novištích, ale také s kejklíři, kteří jim do-
volili nahlédnout do jejich řemesla, a tak 
si děti mohly vyzkoušet všelijaká artis-
tická čísla. Se setměním kejklíři ohromi-
li publikum nádherným ohňovým před-
stavením. Kulturní část zaplnila výstava 
„Telnice včera a dnes“ a výstava ke stole-
tému výročí Orla. Samozřejmě nechybě-
la bohatá jarmareční tombola s  oprav-
du zajímavými dary. Letošní jarmark se 

DEN PRO CELOU RODINU 

HISTORICKÝ JARMARK A VINOBRANÍ 2009 

dl nejen samotným chrámem, ale i přileh-
lými klášterními budovami, dvorem, kap-
lí a dalšími prostorami kam obyčejný ná-
vštěvník nemá možnost nahlédnout. Po 
této duchovně-architektonické části naší 
cesty nastal čas pro pokračování. Další 
a zároveň závěrečná část zájezdu byla vy-
hrazena pro návštěvu Horizontu. Pod tím-
to názvem se ukrývá areál, v němž vyrost-
lo útulné arboretum s přilehlou restaurací 
a cukrárnou v antickém stylu. A také pro-
dejny, které nabízejí obrovský výběr rost-
lin a květin mnoha druhů. Na tomto místě 
mohl každý využít čas vyhrazený k návště-
vě areálu podle své chuti. A jelikož den ne-
úprosně směřoval ke svému konci, rozlou-
čili jsme se nejen s Horizontem a nad ním 
se tyčícím Svatým Kopečkem, ale také 

nadmíru povedl. Teplý večer a stovky lit-
rů burčáku přispěly k tomu, že mnohým 
nálada vydržela až do pozdních večer-
ních hodin.

Děkujeme všem, kteří pomohli při pří-
pravách této naší již tradiční akce a po-
tom se ještě „opalovali“ na stanovištích 
po celý den. Všem stánkařům, zvláště 
těm telnickým, že nabídli své výrobky či 
výdobytky. Členům Českého svazu cho-
vatelů (oběma Radkům Halamkům, Vla-
dimíru Zemanovi a  Ladislavu Hrdličko-
vi), kteří vystavovali zvířátka pro potěše-
ní malých i velkých, veteránovi Ladislavu 
Šustrovi za zapůjčení veteránů ČZ a Ško-
da (výherci jízdy v  jednom z  nich si již 

děkuji jménem pořadatelů z Orla jednoty  
Telnice za zájem a už nyní se těším na dal-
ší společnou akci! 

Po zájezdu zapsal pan Zbyšek Zapsal

cenu vybrali). Táborové koze Andělce, že 
před Orlovnou tak dlouho vydržela (teď 
už si užívá nový domov u Dalíka a Kamil-
ky Šustrových, kteří ji vyhráli v tombole). 
Táborovému prasátku Čertovi, že nám to 
před Orlovnou moc nerozrylo. Děkuje-
me také všem, kteří přišli a strávili s námi 
hezký den a pochválili nám výstavu o Tel-
nici, která jistě nebyla k  vidění naposle-
dy. Na fotografi e z akce se budete moci 
podívat na našich orelských stránkách 
www.oreltelnice.cz. Na shledanou v příš-
tím roce se těší 

Jakub Demek, organizátor,
a Bohumila Hrazdírová, 

Orel jednota Telnice

s  letošním dílem zájezdu seniorů. I  přes 
proměnlivé počasí nám den nabídl spo-
lečnou pohodu, hezké zážitky a  nejed-
nu vzpomínku. Všem účastníkům zájezdu 

Poslední srpnovou nedě-
li uspořádalo Telnické Slu-
níčko za fi nanční podpo-
ry obce v areálu Sokolovny 

Den pro celou rodinu. Akce byla tento-
krát určena nejen malým „sluníčkům“ 
a  jejich maminkám, ale dětem různé-

ho věku, jejich rodičům, prarodičům 
a známým. 

Po náročné přípravě, kdy se okolí So-
kolovny změnilo na dětskou hernu, di-
vadelní sál a  rukodělnou dílnu, začal 
program. Nejprve mohly děti s  rodiči 
vyzkoušet svoji zručnost, fantazii, cit 

pro barvy a  kreativitu. To vše využily 
v  tvořivých dílnách. Šikovným dětem 
pak byly odměnou vyrobené spojovací 
šperky, kouzelnické čepice s  třásněmi 
a  samolepkami, vlastní razítka, mag-
netky zhotovené  ubrouskovou tech-
nikou, skleněné vyzdobené lahvičky, 
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krabičky na poklady, rámečky na fotky 
a  umně pomalované (téměř karneva-
lové) obličeje. A co kluci? Myslíte, že je 
uspokojily šperky nebo „holčičí vystři-
hováníčko“? Na ty, kteří chtěli projevit 
svoji šikovnost, čekala zbrojířská díl-
na a v ní odpovídající nářadí a materi-
ály na výrobu mečů a pušek. K vyzkou-
šení síly a obratnosti zase sloužilo lano 
natažené mezi stromy. Nejmenší děti, 
kterým se zatím neodvažujeme svěřo-
vat tužky, nůžky a lepidla, se zase nad-
šeně vyřádily na dětském hřišti. K dis-
pozici jim byly dvě skluzavky, stan, pís-
koviště s  patřičným vybavením, odrá-
žedla, autíčka a zahradní domeček 

Do programu přispěl i kouzelník Du-
šan Baur se svojí netradiční pohádkou 
O  zpočátku hloupém Honzovi. Před-
vedl v  ní kouzla s  maxijehlou, karta-
mi apod. Zaučil také malé telnické her-
ce, kterým svěřil roli draků, princezny 

a  křoví. Abychom se nesytili jen diva-
delním a  kouzelnickým uměním, byl 
připraven známý gurmán Seňor So-
botka se svým labužnickým grilem. Na 
jeho masové pochoutky se pořád stá-
la dlouhá řada. Odpolední program za-
končili pohodovým fotbálkem nadše-
ní tatínkové. Pořádajícím maminkám 
byla odměnou nejen spokojenost dětí 
a počet účastníků, ale i pohled na akč-
ní tatínky vyrábějící se svými potomky 
kouzelnické čepice či dřevěnou zbroj. 
Počasí bylo jako na objednávku, při-
cházely celé rodiny (což bylo zámě-
rem), a  tak se prostor za sokolovnou 
zaplnil více než osmdesáti dětmi.

Poděkování patří všem dobrovolní-
kům, kteří s  přípravou a  na stanoviš-
tích pomohli, ředitelce ZŠ paní Leo-
ně Bímové a vedoucí učitelce MŠ paní 
Markétě Krejčiříkové, které nás také 
přišly podpořit a  přiložit ruku k  dílu. 

Dále pak vedení Sokola za vstřícnost 
a poskytnutí prostoru a také místní re-
stauraci, která se na naše malé strávní-
ky dobře připravila.

Další letní aktivity Sluníčka: Koncem 
června jsme navštívili mateřskou ško-
lu v Telnici. Exkurze byla určená zvláš-
tě těm dětem, které se od nového škol-
ního roku stanou školkáčky, aby se se-
známily s novým prostředím. O prázd-
ninách Sluníčko uspořádalo výlet do 
ZOO Hodonín. Zúčastnilo se 30 malých 
výletníků s  dospělým doprovodem. 
S  novým školním rokem začala pravi-
delná úterní setkání v  Orlovně. V  po-
lovině září jsme uspořádali veselou 
oslavu narozenin Telnického Sluníčka 
s programem, balónky a dortem. Naše 
tříleté Sluníčko však do školky neod-
chází, zůstává dál batoletem a zve vás 
do svých řad.

Marie Gabrielová, Telnické Sluníčko

V sobotu 5. 9. 2009 se v areálu TJ 
Sokol Telnice uskutečnil Den háze-
né. Akci jsme uspořádali ke 100. vý-
ročí založení Sokola. 

Za příjemného počasí se na hříšti 
postupně představila družstva star-
ších pánů, minižáků, mladších žáků, 
starších žáků a  mužů. V  žákovských 
kategoriích jsme se utkali s  týmy TJ 
Sokola Nového Veselí, muži nastoupi-
li proti TJ Jiskra Havlíčkův Brod. Vyjma 
„miníků“ se jednalo vždy o  mistrov-
ské zápasy. V  klubovně byla uspořá-
dána výstavka fotografi í a trofejí z há-
zenkářské historie i současnosti. Tuto 
výstavu připravil br. Ladislav Kořalník 
s dcerou Evou, za což jim patří srdeč-

DEN HÁZENÉ 
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Oddíl házené TJ Sokol Telnice má 
v současnosti v soutěžích pořádané 
Svazem házené čtyři týmy – minižá-
ky, mladší žáky, starší žáky a muže. 

Minižáci: trenéři Jaromír Popela a Pav-
lína Michellerová. Družstvo je zařazeno 
do oblastní soutěže, kde se utkává se 
soupeři turnajovým způsobem. Kromě 

pravidelné soutěže se „miníci“ účastní 
turnajů pořádaných jak házenkářskými 
kluby, tak i turnajů tzv. Školní ligy zajiš-
ťované a pořádané místní školou. 

Mladší žáci: trenér Zdenek Kukla, 
vedoucí Petr Richter. V  letošním roč-
níku tým startuje v  Divizi. Vzhledem 
k  tomu, že tito žáčci teprve nyní pře-

šli do této kategorie, neočekáváme 
minimálně v první části soutěže nijak 
výrazně dobré výsledky. Avšak i  pře-
sto se družstvo v  létě na přípravném 
turnaji v Karviné umístilo na krásném 
druhém místě, když na této akci star-
tovaly vybrané týmy z  celé ČR a  po-
zvané mančafty ze zahraničí. I  tímto 

V červnu jsme se my, ženy ze středeč-
ního cvičení, sešly v klubovně TJ Sokol. 
Bylo to přátelské posezení plné poví-
dání, dojmů a  vzpomínek. Na památku 
jsme se vyfotily a rozcházely s přáním, že 
to nebylo naposled.

Letošní rok je pro naši jednotu ro-
kem stého výročí. Oddíl házené osla-

vil toto výročí turnajem a výstavkou. 
Věřím, že naši celou jednotu osla-
va teprve čeká, když ne letos, tak 
v  příštím roce. Také na naše před-
ky nezapomínáme. Druhá fotogra-
fi e je z piety k 90. výročí založení So-
kola, kdy jsme položili květiny těm, 
kteří nás předešli. Do dalších let pře-

jeme všem členům Sokola hodně 
zdraví a  hlavně hodně optimismu 
v době, kdy peněz není nikde dosta-
tek. Děkujeme všem, kteří se jakkoliv 
v  této fi nančně tíživé situaci podílejí 
na chodu a  akcích Sokola. S  heslem 
„Ni zisk – ni slávu“

Eva Kořalníková

né poděkování. Příjemným překvape-
ním pro všechny byla na závěr spor-
tovního dne návštěva telnického ro-
dáka, poslance parlamentu ČR pana 
Mgr. Bohuslava Sobotky, který nám 
po utkání mužů předal darovací šek 

na částku 15 000 Kč, a  pomohl tak 
k důstojnějšímu fungování oddílu há-
zené. Ve večerních hodinách proběhl 
v místní restauraci společenský večer 
za doprovodu živé hudby při hojné 
účasti jak bývalých i současných hrá-

čů a  funkcionářů s  partnerkami, tak 
i mnoha příznivců. Celá akce proběhla 
za solidní divácké návštěvnosti, škoda 
jen, že především muži nezískali body 
do druholigové tabulky. Ale i to se stá-
vá.  Vladimír Blaženka

VZPOMÍNKA NA 100 LET SOKOLA

ČINNOST ODDÍLU HÁZENÉ V NOVÉ SEZÓNĚ 

Minižáci Mladší žáci
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Starší žáci Muži

jsme si opět ověřili, že naši mladí mají 
rozhodně budoucnost a  především 
k nim a vybraným starším žákům upí-
ráme svou pozornost. Věříme, že bu-
dou důstojnými nástupci našich há-
zenkářských generací. 

Starší žáci: trenéři Vladimír Blaženka, 
Aleš Jochman, David Bím, vedoucí Jin-
dřich Konečný. Také startuje v  Divizi. 
Tito hráči nyní přešli z kategorie mlad-
ších žáků. Stejně tak jako u předchozí-
ho týmu prozatím neočekáváme nějak 
oslnivé výsledky. Tyto jsou pro každé 
naše družstvo vždy při přechodu mezi 

kategoriemi až na druhém místě. Před-
nostní pro nás je, aby si kluci zvykli na 
vyšší herní nasazení a na to, že budou 
soupeřit s  hráči mnohdy i  o dva roky 
staršími, což je věkové rozpětí v  jed-
notlivých kategoriích. Tým absolvoval 
v  létě přípravný turnaj v  Novém Vese-
lí. Bohužel z osmi účastníků skončil na 
posledním místě. Akce však minimálně 
napověděla, jakým směrem se s mladý-
mi při trénincích ubírat, na co se zamě-
řit, kde ještě nestačíme. Družstvo se sa-
mozřejmě také bude, kromě pravidel-
né soutěže, účastnit turnajů po celé ČR.

Muži: trenéři Miloslav Hrdlička, Jan 
Král, vedoucí Karel Jochman. Mužstvo 
hraje 2. ligu. Tým v letní pauze poměr-
ně solidně posílil, takže očekáváme, 
že ho v  letošním ročníku budeme ví-
dat v první polovině tabulky. Na cílech 
nic nemění ani domácí porážka s Hav-
líčkovým Brodem, či s favoritem soutě-
že, ještě loni extraligovými Hustopeče-
mi. Věříme, že po úplném zapracování 
nových hráčů družstvo předvede to, co 
od něj očekáváme. Potenciál na to roz-
hodně má.

Výbor oddílu házené TJ Sokol Telnice

V knize Telnice – historie a současnost byla na straně 89 otisknuta foto-
grafi e „Rodina Rozkydalova v čele s prvním mlynářem Josefem“. Na zve-
řejněné fotografi i je však rodina Sekaninova s panem Františkem Sekani-
nou. Omlouváme se za tuto chybu a přikládáme správnou fotografi i rodi-
ny Rozkydalovy.  Vydavatelé

OMLUVA

Orel jednota Telnice srdečně zve 
všechny zájemce na následující aktivi-
ty, které začínají od října – přihlásit se 
můžete na schůzkách:

Oddíly Orlíčci a Orlíčata
Členy oddílů čekají pravidelné tý-

denní schůzky, na kterých budou spo-
lečně sportovat, hrát si, učit se, pozná-
vat Telnici, okolní přírodu i nové kama-
rády. V plánu jsou i jednodenní výlety 
a další aktivity.

Mezi Orlíčky se mohou přihlásit děti 
ve věku od 5 do 8 let. Schůzky budou 
každý týden v pondělí od 16:30 do 18 
hodin, jednou za 14 dní bude navíc 
v  16 hodin cvičení. Orlíčky povedou 
Veronika Klesalová a Pavla Umlášková.

Orlíčata budou tvořit děti od 9 do 15 
let. Schůzky budou každý týden v pon-
dělí od 17 do 18:30 hodin. Orlíčata pove-
dou Anda Hrazdírová a Jana Hezinová.

Oddíl kuželek pro mládež
Tréninky oddílu povedou zkušení hrá-

či, kteří hrají ofi ciální kuželkářské soutě-
že za Orel jednotu Telnice. Oddíl je ur-
čen pro zájemce od 10 let, tréninky bu-
dou probíhat každé pondělí od 16 do 
17 hodin.  Orel jednota Telnice

DĚTI NA ORLOVNĚ
 AKTIVITY NEJEN PRO 



120 let existence telnické školy si naši žáci připomněli sportovním dnem, jehož průběh 
přibližuje článek na straně 8



- Uzavřená a klidná lokalita s výhledem na Brno
- CENY OD 2.850.000,-Kč

- POZEMKY OD 1910,-Kč/m2

 
Tel.: 603 283 947, 603 232 890 • www.ulehla-recydo.cz

Řadové a samostatně stojící RD RAJHRAD

- BYTY 2+kk a 3+kk
- V ceně parkovací stání 
   a sklep
- Klidná a hezká lokalita
- BRNO 15 KM

Dokončený bytový dům HRUŠOVANY U BRNA

KOLAUDACE 09/2009

2+kk za 1.546.970,-Kč 

POZEMKY od 388 m2

NEPLATÍTE PROVIZI

NEPLATÍTE PROVIZI

RAJHRAD

NOVOU KNIHU 
o Telnici, která 

byla představena 
 o letošních hodech, 

si můžete koupit 
na obecním úřadě. 

Kniha je vytištěna 
na křídovém papíře, 

má 146 stran, 
obsahuje velké 

množství barevných 
i dobových 

černobílých 
fotografi í 

a stojí 200 Kč.

PODMÍNKY INZERCE 
v Telnickém zpravodaji
1.   Inzerovat v Telnickém zpravodaji může fyzická i práv-

nická osoba. 
2.   Fyzické osoby platí v hotovosti na pokladně obecního 

úřadu, a to předem, při podání žádosti o vložení 
inzerátu. Právnické osoby platí na základě fakturace 
po vydání zpravodaje s příslušným inzerátem.

3.   Poplatek se platí za každý inzerát.
4.   Poplatek za  inzerci se vybírá podle požadovaného 

rozměru a barvy inzerátu – viz tabulka:

Černobílý tisk 
(uvnitř časopisu)

Barevný tisk 
(na obálce)

1 strana 800 Kč 1000 Kč

1/2 strany 400 Kč 500 Kč

1/3 strany 260 Kč 330 Kč

1/4 strany 200 Kč 250 Kč

1/8 strany 100 Kč

5.   Přesné rozměry inzerátu domlouvá žadatel s redakcí nebo 
grafi kem zpravodaje.

6.   Pokud inzerát obsahuje grafi cké prvky (např. logo, obrázky 
apod.) a žadatel nedodá hotový, grafi cky zpracovaný inze-
rát, nýbrž pouze podklady pro jeho zpracování, připočítá se 
k ceně uvedené v tabulce 20 %.

7.   Redakce si vyhrazuje právo odmítnout takové inzeráty, 
které jsou v  rozporu s  platnými zákony ČR nebo dobrými 
mravy.


